
 
 

 
 

 2020 דצמבר תשפ"א כסלו 127ליון יג
 

 מנשה רבינא/ מי ימלל גבורות ישראל
 

 מי ימלל גבורות ישראל
 אותן מי ימנה

 הן בכל דור יקום הגיבור 
 גואל העם.

 
 שמע!

 בימים ההם בזמן הזה
 מכבי מושיע ופודה

 ובימינו כל עם ישראל
 יתאחד, יקום ויגאל.

  

 לכל בית כפר מנחם חג חנוכה שמח
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  דיווחי הנהלת הקהילה
 לכפר מנחם 81יום הולדת 

הייתה שנה מורכבת ומאתגרת.  80-קיבוץ. השנה שחלפה מאז חגיגות הל 81-החודש נחגוג את יום ההולדת ה
לצד האתגרים  החיים בקיבוץ ובקהילה כולה. אולםמגפת הקורונה שפרצה בתחילת השנה השפיעה רבות על 

שהיא הציבה היא גם חשפה והבליטה את נקודות החוזק של הקהילה, את חוסנה, את תחושות השייכות ואת ערכי 
 המעורבות החברתית והערבות ההדדית. 

יותר, שנה  לקראת יום ההולדת של הקיבוץ, נרצה לאחל לכולנו שהשנה הקרובה תהיה בראש ובראשונה, בריאה
שבה נדע להתמודד עם האתגרים בפניהם אנו עומדים ודרכם לחזק עוד יותר את קהילת כפר מנחם, שנה של 
המשך קליטת משפחות ושנה בה נצליח לקדם תהליכים חברתיים משמעותיים. נאחל לכולנו עוד שנים רבות 

 וטובות של שגשוג ושל הצלחה חברתית וכלכלית. יום הולדת שמח!!!
 

  קהילה מנהל
בתחילת החודש החל דותן אבירם את החפיפה לתפקיד מנהל הקהילה. החפיפה תתנהל במהלך חודש דצמבר 

מנהל בקיבוץ. נאחל בו דותן יעבוד בצמוד לזאבי. מייד עם סיום החפיפה דותן ייכנס באופן רשמי לתפקיד ה
 כה וההכוונה.הרבה הצלחה בכניסה לתפקיד ותודה לזאבי על הליווי ההדר לדותן ולכולנו

 
 מחזון למעשה

לאחרונה אישרנו את החזון לקיבוץ כפר מנחם. נוסח החזון הועבר לגרפיקה וייתלה במשרדי הנהלת הקיבוץ. 
המזכירות והוועדות השונות בגיבוש תוכניות  ון שאושר, יעסקו בחודשים הקרוביםבהמשך לכך, ובהתאם לחז

לעבודה בשנה הקרובה: קידום תהליך השיוך, פנסיות . נושאים המסתמנים כמרכזיים 2021העבודה לשנת 
החברים, הסדרת מערכת יחסי העבודה עם אגודת מתיישבי כפר מנחם ובחינת תחום השירותים הניתנים בקיבוץ 

טיוטת תוכניות העבודה תובא לדיון  ומציאת דרכי התקשרות שיקלו על החברים בפניה ובמעקב אחר הטיפול בה.
 ואישור בשיחת קיבוץ.

 
 הקמת מינהלת השיוך 

בימים אלו מוקמת מנהלת השיוך לקידום הטיפול בתחום זה. אנחנו נמצאים בשלב מתקדם מאוד של אישורי 
קידם: הפרצלציה לשיוך ומתכוננים לשלב התשלום הראשוני למינהל. במינהלת השיוך ישבו במסגרת תפ

יש הקשר עם אועדת תכנון, שלמלה ברוידא  החתומים מטה, אורית זלינגר יו"ר ועדת קליטה, אבי בן צבי יו"ר
. 17-18.12.20שישי -נציגי ציבור שייבחרו בקלפי במהלך ימים חמישי 3-נציג המזכירות והיורשים, דני אלבירט 

 .אבנר דביר ,החברים אשר הציגו מועמדותם: יגאל ברק, מרקוס שנהב, יוסי שרון, איה פינקוס ואורנה תלאור
 בהצלחה לכולם!

 
 התכנוןועדת דיונים בנושא 

מתקיים דיון אינטנסיבי במזכירות בדבר תפקידיה וסמכויותיה של ועדת התכנון. עם סיום עבודות בימים אלו 
התשתית, קליטת חברים חדשים ועבודות בינוי פרטיות, ובדומה לקיבוצים רבים אחרים התכנסנו לחשיבה על 

 חת קיבוץ.טיוטת המסמך תובא לדיון ולאישור בשי המודל הנכון ביותר עבורנו.
 

 מצורפים לעלון זה פרוטוקולים משתי ישיבות המזכירות שאושרו זה מכבר.
 

 וחורף נעים ובריא! יםחג חנוכה שמחו 81יום הולדת מאחלים לכל בית כפר מנחם 
 

 קהילה הנכנסהמנהל  דותן אבירם,
 קהילההיו"ר  ,חלי זלינגר
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 COVID – 3.0-19קיבוץ כפר מנחם בזמן מגפת 
 חשוך לפני עלות השחר....""תמיד הכי 
 שלום לכולם,  

ושמונה חודשים מאז שכתבתי על   חודשים מאז שכתבתי לכם על "הנה בא עוד גל גדול"עברו כבר חמישה 
שני סגרים, חולים רבים שלשמחתנו צלחו את המחלה בשלום ועשרות  –עברנו המון מאז ה"כתר העולמי". 
מנחם הינה גאווה גדולה על ההירתמות כחברה  מגיפה בכפר חודשי 8נה המידית אחרי קמבודדים.   המס

יה והתמודדות תישוב, לתמיכה ועזרה הדדית לקשישים, לחולים ולבודדים תוך הכלה ואמפילמניעת תחלואה ב
 כחברה הראויה לכל שבח.  

שיך אולם כמו כל מחלה בהתהוות אני ממליץ להמ  ,מצד שני המידע והידע שנצברים על המחלה הולך וגדל
זה טבעה של  –לנהוג בזהירות בכל הקשור  לדיווחים השונים ולעתים הסותרים שמפרסמים בנוגע למחלה 

ופה שנמשיך לקבל מידע או תובנות " ואני צמוד וההבנה הינם "תוך כדי תנועההלי -מחלה/מגיפה  חדשה 
 Postם לאחר המחלה )לאלו שניתנו בעבר הן לגבי המחלה, סיבוכים, סיבוכימסוימות שהן בדיוק ההיפך 

Corona Syndrome.כמו גם לגבי חיסונים וטיפולים אפשריים  )? 
 אנסה לסכם מספר נקודות רלוונטיות לתקופה הקרובה ובעיקר לגבי החיסון הממשמש ובא:בשורות הבאות 

אנסה להסביר בפשטות את  COVID-19כדי להבין מה הם החיסונים השונים הנמצאים בשלבי פיתוח כנגד 
 עקרון החיסון ומה בעצם מפתחים בכל סוג חיסון.

חיסונים המפותחים כנגד כל מחלה מבוססים על עקרונות ההפעלה של מערכת החיסון הטבעית של האדם. זאת 
ה מפתח נוגדנים כנגד אותה אדם החולה במחלה מסוימת ומבריא ממנ ת, כעקרון ניתן להגיד שבמצב רגילמרוא

ו הנוגדנים שהאדם מייצר במצב זה הינם לרוב כנגד "חלבוני מפתח"  של אותו מחולל.  נוגדנים אלה. מחל
אדם פוגש שוב במחולל )נגיף למשל(  ונמצאים במצב "היכון" וכאשר אות נשארים גם לאחר חלוף המחלה והם

 הוא יגיב מיד בעזרת הנוגדנים שנמצאים אצלו וכך לא יחלה שוב. 
לא ברור עד  , אדמת, חצבת ועוד.  נכון להיוםAחלות רבות כגון אבעבועות רוח, צהבת מסוג זה המצב לגבי מ

אם הנוגדנים שנוצרים כנגד נגיף הקורונה הם כאלה שיהיו בעלי יכולת להגן כנגד נגיף זה במפגש חוזר וכך  הסוף
 למנוע מחלה אך אנו מקווים שזה המצב )ימים יגידו(.  

 ,ליצור מצב זהה לזה של יצירת נוגדנים כנגד המחולל ללא שהאדם חולה במחלה עצמהחיסון באופן כללי נועד 
שיטות לחיסון כנגד נגיפים, לכל אחת מהחמש יתרונות וחסרונות  5אפרט כאן ות במספר שיטות. וזאת ניתן לעש

 )שקצרה כאן היריעה מלפרט( אולם לפיתוח חיסון כנגד קורונה יש "נציגים" בכל שיטה.
והמוכרת ביותר לציבור הרחב, הינה חיסון על ידי נגיף מומת )"נגיף מת"(.  קיימות מספר  לאסיתהשיטה הק .1

מורכבת לייצור בשיטה זו. מדובר בשיטה ישנה ומוכרת אולם  COVID-19חברות שמפתחות חיסון כנגד 
ן כזה את הנגיפים", להמית אותם )בטמפרטורה, קרינה, חומצה( ולעשות זאת באופבשל הצורך ל"גדול 

שמבנה החלבונים נשמר.  האדם מקבל נגיפים מתים שלא מחוללים מחלה אולם הוא מפתח נוגדנים כנגד 
 החלבונים של הנגיף )חיסון על פי עקרון כזה נעשה כנגד שפעת עונתית למשל(.

חסית דהיינו, טיפול ביולוגי/כימי בנגיף כך שיהיה חלש י ו חיסון בנגיף מוחלש אך לא מומת.הינ שיטה דומה .2
הנגיף ויפתח נגדו נוגדנים מגינים.  את  האדם יזהה לה כלל או יחולל מחלה קלה מאוד. גם כאןולא יחולל מח

החשש בחיסונים אלו הינו של גרימת מחלה קשה במחוסנים בשל מוטציות ושינויים בנגיף המוחלש החוזר 
 בשלבים ראשונייםונה והן נמצאות סון כזה כנגד קורלהיות אלים ומסוכן. ישנן מספר חברות שעובדות על חי

)חיסונים המשתמשים בשיטה זו נמצאים  בשימוש נרחב כיום וכוללים  של פיתוח החיסון על פי עקרון זה
 חיסון כנגד פוליו, קדחת צהובה וחצבת(.

( היא הזרקה Bת חלק מהחיסונים כיום )כדוגמת החיסון כנגד צהבת מסוג ששיטה מודרנית יותר שמשמ .3
חלבון מיוצר באופן מלאכותי.  אין מגע עם הנגיף והחיסון הינו לבון או החלבונים של הנגיף. ל החלאדם ש

 של הקורונה. spikeבטוח ביותר. מספר חברות מפתחות חיסון כנגד קורונה על ידי הזרקת חלבון ה 

פוגש נגיף  חיסון המבוסס נגיף "גולם" המיוצר לאחר הנדוס גנטי את חלבוני נגיף הקורונה.  האדם המחוסן .4
( Adenovirusעם חלבוני הקורונה ומפתח נוגדנים כנגד הקורונה. מקובל היום השימוש בנגיף האדנו )

שהוא מהונדס לשאת את החומר הגנטי לייצור חלבוני הקורונה. חיסונים מבוססים אדנו הם חדשים יחסית 
חיסון כנגד נגיף האבולה  בעולם ולמעשה השימוש בהם באופן מסחרי הוא מוגבל ביותר )בשלב זה קיים

מבוסס על שיטה זו(.  השיטה הזו לפיתוח חיסון כנגד קורונה עלתה לכותרות בזכות מספר חיסונים 
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זנקה/אוקספורד כמו גם -המבוססים אדנו כנגד קורונה שחלקם כבר הוכיחו יעילות כמו החיסון של אסטרה
 הביולוגי." ואף החיסון הישראלי של המכון Vהחיסון הרוסי "ספוטניק 

 next generation ofהשיטה האחרונה הינה המודרנית ביותר למעשה שייכת לקבוצה המכונה " .5

vaccines מדובר בהזרקה של חומר גנטי בצורת ."RNA  אוDNA חומר גנטי זה משמש תבנית על פי  .
לו גורמי תכנות מראש לייצור חלבונים של הנגיף.  האדם מייצר למעשה את חלבוני הנגיף וחלבונים א

ליצירת נוגדנים כנגד הנגיף.  מספר חברות בשלבי פיתוח מתקדם של חיסונים מבוססים שיטה זו כאשר 
כליל  ןסביב חיסונים מסוג זה הינה העדר ניסיו תשתי המפורסמות הינן פייזר ומודרנה. החשדנות העיקרי

יים אף חיסון סחרי מבוסס שיטה זו לשימוש בשיטה זו לחיסון.  על פניו, למרות שיש המון הגיון בשיטה לא ק
 וחיסוני הקורונה יהיו הראשונים לעשות בה שימוש חיסון מסחרי.

 
 ?להקטין הסיכון  ןחשוב מאוד לפעול על פי ההנחיות שכל מטרת אז מה עושים עד לחיסון המיוחל

 החיסון בשלום. ולהגיע ליום להדבקה

 (social distancingשמירה על "ריחוק חברתי" ) .1
 מסיכה חבישת .2

 כללי היגיינה אישיים. .3

 קרה של מחלה או חשד לחשיפה לחולהבידוד במ .4

 

האוויר )שפעת ומחלות חורף אנו נכנסים לתקופת החורף, צפויה תחלואה של דרכי  –***חשוב להדגיש 
(.  כפי שידוע, לא קיים תסמין חד משמעי לקורונה )אולי למעט אובדן חוש טעם וריח( כך שבכל דומות

אם מקרה של התקררות, נזלת, שיעול וכו' עם או ללא חום יכולה לעלות האפשרות שמדובר בקורונה.  
להתנהג יש  , קורונהשמדובר בזיהום ב ( להיבדק אפשרעוץ רופאיביהוחלט לגבי מי מהתושבים בקיבוץ )

החולה ובני  –זאת אומרת קבלת תשובה שלילי כחולה קורונה! מאותו רגע של החלטה על הבדיקה ועד ל
ביתו נכנסים לבידוד מלא עד קבלת תשובה שלילית )בן/בת הזוג לא הולכים לעבודה והילדים לא נשלחים 

 למסגרות חינוכיות(!  
  

, גם עכשיו אנו מנסים לשמר שיגרת חיים כולל עבודה, קניות מפגשים.  אור מה שלמדנו מהגל הראשון והשניל
זה פשוט וזה רק דורש משמעת הקפדה על הכללים היא קריטית על מנת שנוכל לשמור על שגרת החיים שלנו. 

 עצמית!
כן  כקהילה אנו ממשיכים להיות מחויבים לעזור לאלו שנמצאים בסיכון מוגבר להדבקות וסיבוכים של הנגיף על

 יש לתת תשומת לב להקפדה על הכללים בקרב מבוגרים וחולים הסובלים ממחלות רקע.
דגש נפרד יש לתת לחברים הנמצאים בבית הדר:  צוות הבית מקבל הדרכה מתמדת ושומר באופן קפדני על 

ית אנו מבקשים מהחברים להמשיך להימנע לחלוטין מביקורים בבכללי הריחוק, מסכה והיגיינה בבית הדר. 
 מטרים. 2ניתן להגיע למפגשים מחוץ לבית עם מסיכה תוך שמירה על מרחק מעל   הדר בתקופה הקרובה.

 
 לסיכום: 

חשוב ביותר שגם בעת הזו נגלה חמלה, עזרה הדדית ורתימה מלאה  -בדומה למה שעברנו בגל הראשון והשני 
שנחשפו לחולה כאלו לסיוע לאחר בפן הרפואי, החברתי והכלכלי.  חברים בבידוד )בעיקר החברים המבוגרים( או 

 יגמה! קורונה וגם כאלו שחולים בפועל חשים בדידות ולעתים ריחוק בשל פחד וסט
, בגל הראשון ושני הראנו כישוב חוסן מדהים שהיה מלווה ם לעזור, לעודד, להתקשר. כאמורחשוב להירת

פתח ואנו מצפים לו בפעילות ההתנדבותית ועבודה קהילתית של חברים ותושבים בישוב.  החיסון עומד ב
של האוכלוסייה, לצערי אנו צפויים מסה קריטית  של החיסון ומצב של חיסון אולם, עד להגעתו בחודשים הקרובים 

להחמיר בעיקר עם הכניסה לחורף ועל לכן צריך להמשיך, להמשיך, עשויה לתקופה נוספת ולא פשוטה ש
 להמשיך....

 "תמיד הכי חשוך לפני עלות השחר..."   –ובנימת השיר של שלום חנוך שמופיע בכותרת 
 

 כרגיל, בברכת בריאות טובה
 הרופא שלכם 
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   01.11.2020 –פרוטוקול מזכירות 

21/2020 
 

 זאבי רוזנר, עמית ארגוב, דני אלבירט, מתן לפידות, וידי שקד,  לילי לזרקביץ,     :נוכחים 
 חלי זלינגר, עידן קריסטל              

 דותן אבירם משקיף )עד כניסה לתפקיד(:
 מעיין שינדלר , תמיר סלע, יגאל קליין   חסרים :

 
 :היוםעל סדר 

 דיווחים .א
 אישור הפרוטוקול .ב
 דירות כיכר .ג

 ייעוד דירות הכיכר )מוזמן שלמה ברוידא( .1
 סיבים אופטיים .2

 פורמט שיחות קיבוץ והצבעות בשיחות קיבוץ .ד
 

 דיווחים: .א
פקציארז  יעל ברוידא וזאב התקיימה פגישה בזום בהשתתפות - מזכירות-פגישת צוות תיאום אגודה .1

רוזנר, עידן קריסטל, דותן אבירם וחלי זלינגר מטעם מזכירות הקיבוץ. עד אגודת מתיישבי וזאבי מטעם ו
 הנושאים המרכזיים שדוברו:  

 הקיבוץ מעביר את האחריות לשימוש  - צטדיון צפיתמגרש מקורה וא -שימוש במתקני הספורט ביישוב
  במגרש המקורה לוועד האגודה והמועצה.

 ם שנקיים סיור משותף במקום עם ועדת תכנון.סוכ - מבנה האורווה לטובת מועדון נוער יישובי 
יעל  עד האגודה. הנושא יתואם עםרות לקיים מפגש רבעוני קבוע עם ועלה רצון מצד חברי המזכי

 ברוידא.
בימים הקרובים יצא קול קורא לנציגי ציבור למינהלת השיוך, בראשותה של  - הקמת מינהלת שיוך דירות .2

-2ו חברי מזכירות 2-3המינהלת כוללת במזכירות בדיונים קודמים. , על פי כתב המינוי שהוגדר חלי זלינגר
 קטור.נציגי ציבור נוסף על הפרוי 3

עידן ועמית עדכנו שהעבודות בשטח שכונת הספארי כבר ניכרות   -  פרויקט מדשאות שכונת הספארי .3
 לעין ובקרוב יונחו משטחי דשא במקומות המתוכננים

 
 2020/20 - אושר פרוטוקול השיחה הקודמת -הפרוטוקול  אישור .ב

 
 דירות כיכר .ג

הצטרף לדיון במסגרתו הציג נתונים עדכניים של איוש דירות הקהילה  שלמה ברוידא - ייעוד דירות הכיכר .1
בקיבוץ. הדילמה הקיימת בעניין דירות הכיכר הינה האם להשכירן לחברים צעירים כחלק מהליך הקליטה 

באם מתקבלת החלטה על ייעודן  או להשאירן כדירות קהילה המיועדות לחיילים ובני ובנות שנת שירות.
 ליטה יש צורך:לצעירים לפני ק

 מ'( לדירה אחת. 55באיחוד כל שתי דירות )   
 מציאת פתרון הולם לחיילים ושנת שירות מחוץ לבתי ההורים   

 5%יחידות אלו  יוך היות ויידרש בעתיד לשלם עלהדילמה מתעצמת ככל שהקיבוץ מתקדם בתהליך הש
 לשנה מערך השמאות.
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 זה: נתונים חסרים לקבלת החלטה בשלבב במהלך הדיון עלו שאלות ובקשה לחידוד התמונה
 מה הביקוש לדירות אלו ע"י חיילים וש"ש?  -
 כמה מהדירות נשכרו ע"י חיילים בעשור האחרון? -
 האם יש הערכה של ערך הקרקע באזור זה? -

 הוחלט :
 להתכנס לדיון נוסף בעניין לאחר בחינת היתרונות והחסרונות של כל אחת מהחלופות. .1
 לדיון הבא.הזמנת ועדת קליטה  .2

יו"ר מנהלת התקשורת, עדכן שמגיע סיב אופטי לכל אחד מהבלוקים  ,מתן – סיבים אופטיים בדירות הכיכר .1
. על מנת שיהיה אינטרנט אלחוטי בכל  Wi-Fiיחידות דיור. הראוטר הוא חיצוני ולכן בתוך הדירות אין  3-4של 

בנוסף, עלות האינטרנט לכל דירה עומד  .ראוטרים 16-אחת מהדירות יש צורך ברכישת ראוטרים. מדובר ב
 ש"ח לחודש. 40על 

 הוחלט:
 רכשו ראוטר באופן עצמאי ויתנהלו מול אנשי התקשורת כפי שהיה עד היום.השוכרים י -
 הקהילה תסבסד את עלות התקשורת עבור חיילים שוכרים בלבד. -

 
 פורמט שיחות קיבוץ והצבעה בשיחות קיבוץ .ד

גם דיונים כלכליים נדרשים להגיע לידיעת חברי  הקיבוץ נעשה ע"י המזכירות ולכןת קביעת סדר היום לשיחו
 עלתה בקשה שלקראת דיונים כלכליים תתקיים פגישה משותפת של המזכירות והנהלה עסקית. המזכירות.

המגבלות על התקהלות, יש צורך לבחון אלטרנטיבות להצבעה המסורתית ובנוסף, לאור תקופת הקורונה 
קורונה, ישנה המלצה לאמץ הצבעות באופן  - קיבוץ. מבדיקת תקנון רשם האגודות לשעת חירוםבשיחת ה

 דיגיטלי.
 :הוחלט

 .לקיום הצבעות דיגיטליות לבחון את יכולות אתר הקיבוץ -
יתקיים דיון רחב על מתן השירותים לחבר וכפועל יוצא ממנו תתואם הטכנולוגיה למכלול השירותים  -

 הנדרשים.
 י המנהל העסקי הנבחר להציג עצמו בפני המזכירות.לזמן את אור -

 
 רשמה: חלי זלינגר                                                                                                         

 
 

                                              

   15.11.2020 –פרוטוקול מזכירות 
22/2020 

 
עידן קריסטל, יגאל קליין,  שקד, תמיר סלע, לילי לזרקביץ, זאבי רוזנר, עמית ארגוב, דני אלבירט, וידי :נוכחים

 מעיין שינדלר וחלי זלינגר.
 מתן לפידות  חסרים :

 
 על סדר היום :  

  21מס'  -01.11.20אישור פרוטוקול ישיבה מתאריך  .א
 אורי בייז -כרות עם רכז המשק הנכנסיה .ב
 הגדרות וסמכויות ועדת תכנוןבחינת  .ג
תחילת  -דיווחים: מיפוי מגרשי החברים שנפגעו במהלך העבודה על התשתיות, מחזון למעשה .ד

 כתיבת תכנית שנתית
 נוהל משקיפים בהנהלות ובוועדות .ה
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 אושר – 21אישור פרוטוקול ישיבה מס'  .א
 

 אורי בייז - כרות עם רכז המשק הנכנסיה .ב
עדכן שיהיה בכפר מנחם  גליל ים ובהמשך בקיבוצים נוספים: המעפיל ויסעור. ואורי שיתף מעשייתו בקיבוץ של

כרות עם חברי המזכירות. עלתה סוגיית השתתפותו יבימים א', ד' בדומה ליתר בעלי התפקידים. נערך סבב ה
 כחבר במזכירות, אורי מצידו הביע עניין להשתתף בדיונים בהם קיים ממשק עם התחום העסקי. 

 :הוחלט
כניות עבודה וכירות והנהלה עסקית יקיימו פגישות משותפות על נושאים קבועים בתחומים: מאזנים/ תהמז

 עסקי בהגדרה.-ונושאים בעלי ממשק חברתי
 

 )מוזמן: אבי בן צבי( בחינת הגדרות וסמכויות ועדת תכנון .ג
ישנן תקלות לא  לאור אי בהירות בהגדרות התפקידים והסמכויות של ועדת תכנון, והיושב בראש הוועדה,

 מעטות הדורשות את ההסדרה של הדברים.
הציג את הפערים הקיימים  שהומלצה ע"י התנועה הקיבוצית וכןאבי הציג מצגת ובה נוהל ועדת תכנון כפי 

 לדעתו: 
 אין הגדרת סמכויות ברורה 
 חסר נוהל/ תקנון לוועדה 
 קיים כפל תפקידים בין ועדות שונות בקיבוץ 

 לגבי בעלי תפקידים שבתוקף תפקידם נדרשים להיות חברים בוועדה יחד עם נציגי ציבור.בדיון עלו שאלות 
 :הוחלט

הוק בעניין לעוד שבוע. במסגרת הפגישה ייכתב כתב מינוי לוועדה עם תקנון פעילות מוגדר -זומנה פגישת אד
 שמטרתו להסדיר את עבודת הוועדה.

 
  דיווחים: .ד

 התחילה העבודה בשכונת הספארי כפיילוט,  - עבודה על התשתיותמיפוי מגרשי החברים שנפגעו במהלך ה
קט סוכם להמתין עם השתילה של הדשא ן סעידי קבלן הגינון לצורך הפרויאולם בהחלטה משותפת עם ב

 עד סוף עונת הגשמים.
חלי עדכנה מתוך צוות התיאום כי גם הטיפול בכביש הכניסה לעמק האמפי מהשער תתחיל לאחר עונת       

 גשמים. ה
 כנית השנתית תכלול דיון במזכירות ועם כל אחת מהוועדות והצוותים וכתיבת הת - מחזון למעשה

-)שיחה המתוכננת לתאריך 24המובילים תהליכים בקהילה. דיון ראשון בעניין יתקיים בשיחת מזכירות 
13.12.20.) 

 
 נוהל משקיפים בהנהלות ובוועדות .ה

בוועדות עלה הנושא לדיון במדיניות משקיפים במזכירות. במהלך  יה של חברים להיות משקיפיםילאור פנ
תכנון עדת ה/הנהלה בה אין קדנציות )כיום בוהדיון הובהר כי יש הגיון לאפשר לאדם להיות משקיף בוועד

, מצופה מהחבר להיות חבר מן המניין יימת תקופת קדנציה לחברות בוועדה( אולם בכל גוף בו מתקהלדוגמ
רק  ק כמשקיף. זאת מתוך תפיסה של האחריות המשותפת המחויבת מחבר ועדה זו או אחרת.בוועדות ולא ר

 עדה.ובמקרים ייחודיים בהם אין החבר יכול להיות חבר מן המניין תבחן האפשרות להיות משקיף בו
 

 רשמה: חלי זלינגר
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 25.11.202פרוטוקול ועדת קליטה 
2020/31 

אסתר ברוידא, טלי שור, דקלה אפרתי חומסקי, אבנר דביר, רונן סעידי, זלינגר, דותן אבירם, חלי זאבי רוזנר,  נוכחים:
 אורית זלינגר

 נועה גולדברג לוינהיים חסרים:
 

 על סדר היום:
 עדכונים .1
 מועמדים לקליטה – יוסי וירדן יוריש .2
 המשך קליטה –דימה אסינובסקי  .3
 2021תוכנית עבודה  .4

 
 עדכונים .1
שנמצאות בשלבים מתקדמים של קליטה. שתי משפחות שבחרו מגרש )לבנייה או ישנן כמה משפחות  .א

. לאחר התאריך 31.12.2020 –( ומשפחה שעומדת לסגור עסקה עם יורשים. כולן קיבלו תאריך יעד מבונה
 הזה, אם עדיין לא יסיימו את תהליך הקליטה, הוועדה תדון בנושא שוב.

ה לבחירת מגרשים יוזמנו לשיחה בהשתתפות ועדת תכנון המשפחות שהשתתפו בהגרל –בחירת מגרשים  .ב
 לקבלת הסברים על המגבלות במגרשים. לאחר מכן יבחרו מגרשים על פי סדר ההגרלה.

 מועמדים לקליטה – יוסי וירדן יוריש .2
רים היום. רואים רוכשים את בית המשפחה שבו מתגור. ירדן בת קיבוץ ויוסי מתגורר בקיבוץ שנים רבות

 ביתם. בקיבוץ את
 דיון: 

 להתקבל לחברות.כת על רצון המשפחה הוועדה מבר
 הוחלט:

 .יוסי וירדןהוועדה ממליצה למזכירות לאשר את קליטתם של 
 המשך קליטה –דימה אסינובסקי  .3

. לדימה בת זוג שכרגע 9דימה סיים את תהליך הקליטה ומועמד לקבל לשיוך את המגרש המבונה מספר 
 נה יכולה להתקבל לחברות. אין לה מעמד בארץ ולכן אי

 דיון:
 הוועדה מברכת על רצונו של דימה להתקבל לחברות ומבינה את הסיטואציה שבה נמצאים בני הזוג.

 הוחלט:
ימשיך בתהליך. לפני הקבלה לחברות ושיוך המגרש יחתום על מסמך שבו הוא מתחייב שכאשר בת דימה 

 המשתמע מכך.זוגו תקבל מעמד בארץ היא תתקבל לחברות על כל 
 2021תוכנית עבודה  .4

. תוכניות העבודה מבוססות על 2021חלי כיו"ר המזכירות הציגה את הרצון ליצור תוכניות עבודה לשנת 
 החזון שאושר בקלפי. כמו כן חלי הציגה את מינהלת השיוך ואת תפקידה. 

אים השונים: תקנון הוועדה תנצל את התקופה שעד אישור התב"ע לניסוח תוכנית עבודה ולטיפול בנוש
הקליטה, תהליך הקליטה, התפקידים השונים שתחת אחריות הוועדה והממשקים עם הגורמים השונים 

 בקיבוץ.
 רשמה: אורית זלינגר
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 איזה כיף שאנחנו פה
על עצמם  מספריםהגיעו אלינו בשלהי תשע"ט והתקבלו לחברות תוך תקופה קצרה. הם ורדית זילבר ונבו מזור 

 ויחסם לכפר מנחם.
 

ורדית עוסקת בניהול שיווק תוכן ורשתות 
בזק  yesחברתיות של קבוצת החברות: 

בינלאומי ופלאפון. נבו עוסק כיועץ עצמאי 
 לאסטרטגיה של שיווק ופרסום.

הם נפגשו בלימודי קולנוע באוניברסיטת תל 
אביב ומאז הם יחד. יש להם שני ילדים: דניאלה 

צי, לומדת בכיתה א' בביה"ס האלה, וח 6-בת ה 
 וחצי, בגן זית.  4-ובן, בן ה

עוד לפני שנולדו הילדים הם חיפשו את המקום 
 ראו בית, מחוץ לתל אביב )בה גרו(:לו יק

"חיפשנו מקום קהילתי לגדל את הילדים ולא 
מצאנו. חיפשנו בהרבה מושבים, קיבוצים 
ושכונות ולא הרגשנו שהמקומות שראינו 

לנו. ופה, בכפר מנחם, מהרגע הראשון התאימו 
שהגענו הרגשנו שהגענו הביתה. לעבור הנה זו 
הייתה התחייבות מלאה ולא ידענו איך אנחנו 
עושים את זה, אבל הרגשנו שזה הדבר הנכון 

 עבורנו."
נו סה"כ כשעה בוץ השיב נבו: "וואו!", והרחיב: "כשהגענו הנה בפעם הראשונה, הסתובבילשאלה איך הם מרגישים היום בק

. מיד אחרי שעברנו בקיבוץ וזה הספיק לנו להחליט שכאן אנחנו רוצים לגור, משהו הרגיש לנו בבטן שפה אנחנו רוצים לחיות
היו הזדמנות מצוינת  80-. חגיגות ה80-הציעה להצטרף לפעילות של צוות האותנו פנימה, כש צביה גרשוביץ "בעטה"

ווה של הקהילה ותקופת הקורונה נתנה לנו אפשרות לחוות את הקיבוץ עוד יותר עבורנו להכיר את ההיסטוריה ואת הה
  מקרוב."

" אומרת ורדית, "יש כאן שילוב מיוחד של קהילה הטרוגנית עם מטרה א מאמינה שאנחנו כאן רק שנה וקצת,"אני ל
קהילה  –בר קצת אבדו ערכים שכנית המשוסעת, כאן אנו מוצאים קהילתית וערכית משותפת. לעומת המציאות החיצו

לה קיבלו אותנו בזרועות פתוחות, כבר מהתחתית, אם צריך עזרה יש ממי לקבל. וטבע ואכפתיות. יש פה ערבות הדדית אמי
פך מהסטיגמות על קיבוצניקים, שהם סגורים ומתנשאים. פגשנו קהילה פתוחה, מחבקת, צמאה לרעיונות ואפילו בדיוק הה

 מוכנה לקבל ביקורת."
שהצטרפה לאחרונה לצוות ניהול התרבות של האגודה, מספרת: "אני אוהבת את הנוכחות המגוונת והבין דורית  ורדית,

ביישוב. תמיד חלמתי שהילדים שלי לא יגדלו בקבוצה אחת דומה, אלא עם מגוון של אנשים, כשלכל גיל יש ערך וכולם יחד 
 את החברים הוותיקים הגרים בשכנות להם(.משתפים פעולה. וגם זכינו בשכנים נפלאים" )ורדית מציינת 

נזקק מפעל המתכת לעובדים שיחליפו את אלו שיצאו  ,כי בסגר הראשון של הקורונה, בשל הזמנה גדולה ודחופה נבו מספר
, ומאז המפעל ממש נכנס לי ללב. CNCלחל"ת מסיבות בריאותיות. "היה לי אז זמן פנוי והצטרפתי באופן זמני למחלקת ה 

מדהים, עם אנשים מעולים, יש לו יכולות טכנולוגיות מרתקות וייחודיות ואני יודע שאפשר להחזיר אותו לגדולתו.  זה מפעל
 אני מאוד אשמח להיות יותר מעורב, להשפיע ולעזור, בעיקר בתחומים בהם אני עוסק שהם אסטרטגיה, שיווק ופרסום."

"ממש כמה ימים לפני שדניאלה עלתה לכתה א',  לאחרונה:הם מביאים שתי דוגמאות לאירועים בקיבוץ שריגשו אותם 
עברו בקיבוץ בנות מכיתה י"ב וחילקו לה ולכל הילדים שעלו לכיתה א' שקית ממתקים, עם ברכה אישית. דניאלה מאוד 

לפני  התרגשה וגם אנחנו. היופי הוא שהבנות הבוגרות עשו זאת מיוזמתן, כמחווה של השכבה הבוגרת לשכבה הצעירה.
כור או למסור. דניאלה החליטה ללמוד לרכב על אופניים ונבו פרסם מודעה האם למישהו יש אופניים שהוא רוצה למ שחודכ

עבורנו זוהי  עמוס כהן הפתיע את דניאלה עם זוג אופניים במתנה, אחרי שתיקן ושיפץ אותם בעצמו. כמה ימים לאחר מכן
הקיבוץ  כל הזמן, מגבירים את הרצון שלנו לתרום, לעשות ולהיות חלק.התמצית של לגור בקהילה, ודברים כאלו שקורים פה 

 המקסים שלנו הוא אי של קהילתיות ושל שפיות, וזה בולט במיוחד  בתקופת הקורונה. כל יום אנחנו פותחים את הדלת,
 ".מסתכלים החוצה ואומרים לעצמנו: 'איזה כיף שאנחנו פה'

 הביאה לדפוס: יהודית אפרתי
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 בני חינוך משילוט 

במהלך השנים הוקמו בקיבוץ מבני חינוך רבים.  
עודם כמבני יחלקם שמרו, במהלך השנים ,על י

חינוך וחלקם הוסבו לשימושים אחרים. השימושים 
 היו רבים וגם הם שונו מפעם לפעם.

 ,מתוך רצון להכין שילוט מתאים לאותם מבנים
עזרה של מי שהיום כבר אינם מבני חינוך, נחוצה 

 דין זוכר.שע
ים בטבלה שלפניכם מפורטים מבני חינוך רלבנטי

כאשר גם לגביהם ) תוך צירוף פרטים שכבר נאספו
 ...(יש חילוקי דעות

  אודה לך, אם תקדיש/י מעט זמן ומחשבה  ותסייע/י לי בהשלמת הפרטים לפני הכנת השלטים.
 או בכתב. aviram@kfm.org.ilאת מה שהעלת בזכרונך אפשר להעביר אלי למייל 

 אוכמה תודה
 

)גן גבע 
 סביון(

בית המוסדות 
 )הבית הכתום(

ביתם של 
משפחות הראל 

 ולוונהים 

ביתם של 
משפחות שקד 

 ואוזן

 הערות כיתת פעמון

  רקפת א' 3.8.51דרור     15.5.51לבנה   סלע מפעל מוגן
  רקפת ב' אורן ב' ? נשר )השחר(אורן א'  
  פעמון שחף שבולת א' אילה 
  נעל"ה רימון ? תומר שבולת ? 
   להבה אלון סנונית 
  גרעין דרום אמריקאי עומר שיבולת ב' ניצנים 
   שקד תפוז אלומה 
   חצב  עופרים 
      

  יזמויות חינוך חברתי חינוך חברתי בית הדר 
      
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

mailto:aviram@kfm.org.il
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 והיציקה הראשונה הבוץ

 
כשהיינו קטנים הקיבוץ טרם השכיל לבנות מדרכות. כל גשם היה גורם לבוץ וכל מקום ציבורי שדרכו בו 
הרבה כמו חדר קריאה, הכניסה לחדר אוכל, הכל נשא אופי דרוך של ביצה. לכולם היו מגפיים כמובן, לא 

היו מפוזרים שבבים, בעיקר בחדר האוכל, לפעמים  היה ניתן לעבור ממקום למקום. במקומות הציבוריים
קש והיו מונחים שקים. בשקי היוטה הללו ניגבו את הבוץ, קצת לא לגמרי. היו מגרדי נעליים בחוץ, כך, מי 

 שבא עם גושי בוץ גדולים, או זבל פרות היה מקפיד יותר בניגוב.
דים בנו עגלות ברזל כבדות טרום מדרכות. האוכל היה תמיד כך גדלנו והכל היה נראה נורמלי, גם להסיע את האוכל לבתי יל

 נשפך עקב הטלטלות של ניסיונות עבירות.
יום אחד נמאס והחלו לבנות מדרכות. המדרכה הראשונה מחדר האוכל לכיתה הראשונה. חדר האוכל היה מזרחית  לחדר האוכל 

 –. ליד חדר האוכל היה עץ פיקוס גדול, שעליו נתלה פעמון של היום. זה היה בעצם צריף וכלל גם מטבח, מטבח ילדים ואף מחסן
מוט ברזל ששימש ענבל באמצעותו קראו לאספות, או לכיבוי שרפה, כפי שעושה  –ולידו מקש  12חתיכת מופה חרוטה של צינור "

כל הקיבוץ בא לראות את התחלת היציקה של המדרכה הראשונה. בעצם, אפילו אנשים מבוגרים שבדרך חג גדול הכומר בעולם. 
כלל אינם סקרנים, כולם באו לראות את היציקה אני זוכר, שחפרו את התוואי כדי ליישרו. אני זוכר, שהניחו ברזלים וקשרו אותם 

מדרכה הייתה מפולסת מראשיתה ועד תומה. ובקנטים דפקו בצורת רשת אני זוכר, שתחמו את הקצה בקרשים. היה ישר, כל ה
כדי שיהיה  שמנתליסטים, כדי שכשיורידו את הלוחות תישאר פזה. הם סיימו בבטון דליל מלמעלה )ללא חצץ(, קראו לבטון הזה 

ר האוכל נוח לישר מלמעלה בעזרת לוח מהוקצע שהחליק על הקנטים בידיהם האמונות של הבנאים. כך המדרכה שהחלה בחד
ונמשכה עד לכיתה הראשונה, שאז הייתה כיתת אילה. אני חושב, שהיציקה והנוכחות וההשתתפות של כל הישוב, לא עניינה 
טכנית, כפי שאני מנסח בטקסט זה, אלא עתיד חדש, של התחשבות בתושבים ובילדי המקום. אולי חלק מהתושבים, שבאו מערים 

וד רגע קט ייסעו פה מכוניות ותהיה תאורת חצר אולי תאורת גז! ואולי תהיה עוד משרה מסודרות באירופה פינטז לעצמו שכבר ע
חג. עוד שנה ועוד שנה והמדרכה תגיע גם לכיתה האחרונה, הכיתה שלי. כשבנו  –מסיק פנסים. לי זכורה היציקה ממש כיום מכונן 

הקטע מבריכת השחייה עד  –ה, עשו קטע מבלטות את המוסד מספר שנים מספר שנים מאוחר יותר ועדיין לא הגיעה לשם מדרכ
 מטר. זה היה כביש הסרגל של כפר  מנחם יותר ישר מישר. 60-לכיתה הראשונה, כי זה זמני. שנים זה שימש מסלול ריצה ל

נ.ב. כאשר בנו את התשתית של המדרכה, ניסו לכלול במסלולה יותר ויותר בתים. המדרכה כללה בדרכה מהמטבח דרך חדר 
ל, מטבח ילדים, מרפאה,  מזכירות )אז הקומה הראשונה של מגדל המים(, צמוד לחדר הקריאה, אז צריף ירוק עם מרפסת אוכ

ארבעה כיווני רוח, שהיה עבורנו מסלול  אקסטרים לסקטים. זאת הייתה היציקה הגדולה בכפר מנחם, שבה נקבעו סטנדרטים 
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ני כן לא יצקו תקרות, כי הן היו כולן תקרות רביץ, לכן זו הייתה נחשבת מיוחדת שכל יציקה נעשית ע"י חברים ולא ע"י כח שכיר. לפ
כל כך. אני זוכר את  היום בו הגיעו עד לבית הילדים האחרון. למחרת הלכתי בגרביים עד חדר האוכל, אבל לא פעם אחת אלא 

בעת ההיא "נלבישך שמלת בטון ומלט...", פעמים וחשתי את הפלא במו גרבי. בהמשך השנים נעלם הבוץ מנופנו, מישהו שר  10
כך אני חגגתי את האירוע. זאת הייתה החגיגה הקטנה שלי. לפני כן הייתי משאיר את המגפיים לעיטים תקועים בבוץ מהכיתה 
הביתה, ללא אפשרות למשות אותם משם. הייתי אז מגיע הביתה וצריך היה לכבס ולייבש את הגרביים עד הערב. פעם בז'רגון 

דקות אחרי הפסקת הגשם  10קומי לא אמרו חציתי את הקבוץ, אלא "חציתי את המחנה". אני זוכר את עצמי )כחלק מקבוצה( המ
 רצים על המדרכה הלוך וחזור.

 איתי ישראל
 

 ימים עברו
 מחסן הילדים

נים הראשונות. פריט אחד מחסן הילדים היה צריף ליד מחסן הבגדים, מאחורי אזור לייבוש הכביסה. כל הבגדים היו משותפים בש
 היה שונה בין בנים ובנות. 

לנו, הבנות, היה גומי ב"שרברים" למטה, לבנים לא היה. הבגדים היו פשוטים, כמו החיים עצמם: "בגדי בוקר" או עבודה, כפי 
 שהתיישנו.שנתכנו, ו"בגדי אחרי הצהריים". אלה האחרונים היו לפעמים חדשים, או פחות ישנים, שהיו לבגדי עבודה לכ

הצבעים היו רובם מיני חקי או כחול תכלת, ורק עם השנים נוספו גוונים. בערבי שבת, אירועים וחגים לבשנו חולצות לבנות. חד 
גוניות זאת לא הסבה שמחות, אך דווקא לכן התרגשנו מאוד לקראת נסיעות. היה טקס קפדני. צריך היה להודיע למטפלת ולמחסן 

ה ימים קודם לה. אז הוזמנת לביקור במחסן, שם התאימו לך בגדי נסיעות. מובן שההורים לא שותפו הבגדים על תכנית הנסיע
 בעניין.

 הכל נעשה בידי מחסנאית אחת או שתיים, לתפקיד מכובד זה נבחרו בשיחת הקבוץ.
מן הכרנו את בגדי הנסיעות, הן מדדו, והן שהחליטו, אנחנו שימשנו מודל למדידה,  והיה עלינו לעמוד ישר, בלי תזוזה. במשך הז

אף פיתחנו נהיות אישיות, ובכל זאת לא אמרנו מילה, לא היה מקום לבקשות. אם התמזל מזלך, וקיבלת את שהשתוקקת לו, 
 יצאת מאושרת. אך למה, למה  כשלא קיבלנו את שחפצנו, "הזיכרון הזה יותר נשאר?"

אישיים. הזיכרון היפה והמאושר ביותר נשאר בי מן השמלות החדשות. תפרו אותן במיוחד  –עם הזמן חלו שינויים. הבגדים נעשו 
באדום ולי במגוון  –בשבילנו, ואנו בחרנו כבר, כמעט בעצמנו. זוכרת אני, שלנירה נתפרה  שמלת תכלת בפרחי לבן, לעמירה 

 צבעי פרחים על רקע לבן.
קיץ ופעם לחורף. -ם. פעמיים בשנה היינו מוזמנים: פעם למדידת בגדישמלה ראשונה שנתפרה במיוחד, אושרנו הרקיע שחקי

רוב הבגדים הועברו מילד גדול לקטן יותר, אך לפעמים היו גם בגדים חדשים. לפסח נהגו לתת לפחות "משהו" חדש, ואם לא 
 בגד ששל ממש, הרי גרביים ותחתונים. כך נקשר בזיכרוני החג עם בגד חדש.

מתוסכלת, מן המדידה. כמובן, בלא מילת תלונה, כי הייתי ילדה מחונכת, ילדה טובה. אך מה לא הייתי  לא פעם יצאתי כועסת,
נותנת אז על מנת שיקראו את אשר בליבי, וטיפ  טיפה יתחשבו גם בי. לו רק שאלו לפעמים לרצוני, לטעמי, ולא רק "את תמדדי", 

ל דווקא אלי, פשוט, כזאת הייתה השיטה. מי שהיה משולב בה היה בטוח "זה בסדר", "זה נשאר" וכדומה. כל זה לא היה מכוון כל
 כל כך בנכונותה, שלא חשב, ולו להרף עין, שאולי כדאי לבדוק אותה מעט.

 שחק–דליה בק 
 יכרונות ילדות ונעורים מכפר מנחם"ז –בין סלעים ונטש "מתוך ספרה  
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 80-פרויקט אריחים לחגיגות ה
 : 80-, נציגת צוות המצביה גרשוביץהכל התחיל בשיחת טלפון 

"אני? עוד  ה"וידי, אנחנו מחפשים מרכזת לפרויקט יצירתי מקרמיקה, ושמך עלה". המחשבה הראשונה היית
 אין מצב..." אבל אז הצטרפו חברים נוספים ועזרו לפרויקט לקרום עור וגידים.  פרויקט?

, הקרמיקאיות בעבר ובהווה. הן נרתמו הראל ותלמה שקד ליהודיתאז היה ברור שפונים  -אם בקרמיקה עסקינן 
ואיך לבצע את התהליך כולו, וליוו  ליצו על חומרים, הציעו איך ליישםבשמחה ותרמו מהידע הרחב שלהן, המ
 אותי כל שלב ושלב עד לסיום הפרויקט. 

 הציירו, כתבו, צבעו וקישטו. מעבר לפעילות עצמה, היית - ים רבים בכל הגילאיםהגיעו תושב 2/11/19ביום הגדול 
הרגשה של התרוממות רוח, חוויה של אחדות, גיבוש, התלהבות וחדוות יצירה. כולם רצו לקחת חלק ביצירה 

 המשותפת, שבה השלם גדול מסך חלקיו.
 

                    
 הקיבוץ, תלמה ויהודית יצרו אריחים גם לזכרן של משפחות של ותיקי  כדי לשקף את העבר, ההווה והעתיד של

 תנו.יהקיבוץ שכבר לא א
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 צוות הבינוי של הקיבוץ בפיקוחו של משה סעידיים לשכבת סילר          האריחים מתייבשים וממתינ

 
משה אחרי שהאריחים היו מוכנים, עברנו לשלב של בחירת מקום ראוי להצגת היצירה. בתהליך זה ליווה אותי 

יה רחבה. נבחנו אתרים שונים, מתוך מחשבה שהמקום יהיה נגיש לכלל התושבים י, כבעל ידע רב וראסעידי
עי מזג אויר. לאחר תהליך ארוך, מהתוצאה. יחד עם זאת, היה צריך להגן על האריחים מפג תושכולם יוכלו ליהנו

מקום: חדר האוכל, כמקום שמשרת את כלל -שכלל התלבטויות רבות והתייעצות עם בעלי מקצוע, נבחר ה
חשבנו  -מכל הגילאים )כשאין קורונה...(, כולל אורחים ומבקרים, וגם מוגן מפגעי מזג אויר  האוכלוסייה בקיבוץ,

 שהוא המתאים ביותר.
 .ואיריס פטישיחד עם צוות הבינוי  משה סעידי,ניהל  - תליית האריחים - את תהליך הביצוע

 קיר צבעוני ומרהיב, שכולל בתוכו את שמות כל המשפחות בקיבוץ. –התוצאה 

 
 

שאפשר לי  80-ו להצלחת הפרויקט, ותודה לצוות הבהזדמנות זאת, אני שמחה להודות לכל מי שתרמו וסייע
 לקחת חלק משמעותי בחגיגות.

 כתבה: וידי שקד
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 .גשםמ"מ  112.2בנובמבר ירדו 

לתלמה ואריק, אבנת וקובי וכל המשפחה, ברכות 

 , בת לדניאל ויהונתן.צוףחמות להולדת הנכדה והנינה 
 

לרבקה ואסא וכל המשפחה ברכות חמות 

 בן למעין וחן. דניאללהולדת הנכד 
 

לעמית שרון שיצאה לשנת שירות, שתהיה 
 לך שנה משמעותית ומעשירה.

שנים של עשייה מבורכת כמנהל עסקי, הרבה  8-לגלעד מינץ המסיים כ
 תודה ואיחולי דרך צלחה.

לאורי בייז, המנהל העסקי הנכנס, התערות מוצלחת ובהצלחה 
 במילוי תפקידך.

 למרכוס שנהב וכל המשפחה

 תנחומים במות האם
 יהודית

 בנכר
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  לזכרו של חגי אסף בן לבנה

 ,י"א בכסלו תשפ"א. 2020בנובמבר  27חג'י אסף נפטר היום, 
 בכפר מנחם למשה ובת שבע, אח לאורי וצביקה ז"ל. 20.9.1943-חג'י נולד ב

בפעילויות רבות שעיצבו  כחניך ה"שומר הצעיר" זכה להשתתף חג'י התחנך ב"מוסד" החינוכי של קיבוץ כפר מנחם.
 לך הכיתה. את שגי הכיר בכיתה י"אמ -ונחשב  רתיות, בהומור שלודמותו. הוא בלט מאוד ביכולותיו החבאת 
מנחם. התגייס לנחל המוצנח ולאחר השירות חזר לקיבוץ וניהל את ענף  סגרת מפגש בין הקיבוצים נען וכפרבמ

 הפרדס.
  ון.חם שם נולדו בנותיהם ענבל ושרבכפר מנ 1965חג'י ושגי נישאו בשנת 

בעמלו ולכן בחר לעבור עם  שהעבודה שלו נושאת פרי ושיש ברכהחג'י חלם להיות חקלאי עצמאי, עם שדה משלו, 
 וכאן נולדו הבנות סמדר ואורנה. 1970הב. הם הגיעו לעין יהב בשנת משפחתו הצעירה לעין י

והשתתף בקרבות הקשים  אים,חמות ישראל, חג'י גויס למילובמלחמת יום הכיפורים, כמו בכל מל 1973באוקטובר 
 שהתנהלו בתעלה.

פיינה אותו. לאורך השנים שא בעין יהב וניהל את המושב בצניעותשימש חג'י כמרכז משק  1982 – 1980בין השנים 
והתרבות ועשה רבות למען יצירת מסורת יישובית חיה  הב את חיי הקהילה, הערבות ההדדיתפעל לבסס בעין י

 בקיבוצו.וערכית, כמו שזכר ואהב 
 בערבה ומחוצה לה. קהילתיים-ת ביתן במרחבים חקלאייםהוא היה מאושר מכך שבנותיו בחרו לחיות ולבנות א

הוא זכה לראות את  נכדיו ונכדותיו ונינו. 16חתניו, חג'י היה איש משפחה למופת, גאה בארבע בנותיו, ארבעת 
אה כך גם אהבתו והפרגון הרב שהיו לו לשגי רעייתו היו מעוררי השר פחה גדלה, מחוברת, אוהבת וקרובה.המש

 הליכותיו וחריצותו. צניעותו, נועם
 לפני שנים ספורות חלה חג'י וטופל מאז בביתו במסירות רבה על ידי משפחתו ומטפלו.

 חג'י נפטר הבוקר בביתו מוקף במשפחתו.
 ין יהב.הוא יחסר למשפחתו האוהבת, לחבריו הקרובים ולקהילה בע

 יהי זכרו ברוך!
 שגי היקרה, ענבל, שרון, סמדר, אורנה, החתנים, הנכדים, המשפחה המורחבת, אהובים. וסיף: חבר

אתכם בשעת פרידה מחג'י, אבי המשפחה עמוקת שורשים, איש אהוב ונערץ. איש מופת בישוב הארץ, בהגנתה, 
 בהעמקת ערכיה הציוניים והאנושיים.מ

מחיבור לאדמת הערבה וכפר מנחם, ומאורן. מופת לחוזק, לצניעות, להאחזות באדמה,  איש שאישיותו ניזונה
 לחריצות, למשפחתיות, לאהבת האדם ולאנושיות מפעימה.

 חגי אסף הוא מהאנשים שהם חוד המחוג של מצפן חיינו. מי ייתן ויתווה דרך כולנו תמיד.
 חיבוק אהבה, תמיכה ונחמה מהשבט האשקלוני.
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 אמילי ז'ורנו 22.8.1895-5.12.1957
 זליג יובל 10.3.1906-23.12.1974

 חיים פלסקובסקי 29.12.1915-15.12.1977
 יוסף  אלקלעי 1883-4.12.1979

 פייטל שוהם 4.7.1913-24.12.1982
 שלמה אליאב 19.1.1910-22.12.1990

 אברהמ'ל ברוידא 18.10.1911-16.12.1994
 ירוחם חיה 29.3.1914-25.12.1995
 דינה הליבני 24.10.1913-8.12.2000
 יוסף טולדו 12.9.1902-31.12.2000
 איליה נאוסיחין 25.4.1916-25.12.2001
 שו נדיר 21.4.1923-30.12.2001

 תמר דיין 5.2.1940-12.12.2002
 צפורה לביא 5.2.1927-19.12.2003
 אראלה שבתאי 11.3.1936-4.12.2005

 ישראל גרמן 11.12.1921-8.12.2008
 עמוס סנדברג 21.12.1947-17.12.2009
 מיכה מן 24.2.1923-20.12.2009
 רפאל גושן-רפי רפאל גושן -רפי 3.10.1945-28.12.2012

  דינה פינק 24.2.1923-20.12.20012
 חיה פרלמוטר 1.9.1913-13.12.2013

 אביגדור כהן 16.7.1920-15.12.2018
 אברהם סלע 16.7.1934  - 11.12.2019
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